
Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje 

tajemník: Jan Martínek, tel. 386 720 561, e-mail: martinek@kraj-jihocesky.cz 

 

České Budějovice, 16. 4. 2024 

 

Zápis č. 21/2024 

z 21. jednání Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje, 

které se konalo online 

 

Přítomni: Mgr. Tomáš Polanský, Pavla Šádková, Mgr. Radek Pileček, RNDr. Ladislav Havel, Mgr. 

Ondřej Lee Stolička, Ing. Karel Kratochvíle 

Omluveni:  Jindřich Soukal, Ing. Milan Zálešák, Ing. Jiří Fišer, PhDr. Ludmila Ourodová, Ing. Jiří 

Roubíček 

Hosté: Mgr. Petr Soukup  

 

Program jednání: 

1)  Zahájení, schválení programu 

2)  Kontrola bodů z minulého jednání 

3) Vyhodnocení pracovní cesty 

4) Informace k dotačnímu programu - hodnotitelská komise a Rada JčK 

5) Informace z JCCR 

6) Informace z RSK 

7) Informace Veletrhy Brno 

8) Různé 

 

Bod 1: Zahájení a schválení programu 

Předseda přivítal přítomné na jednání a konstatoval neusnášeníschopnost, přítomno 5 členů, 

v průběhu schůze přišel jeden další člen. 

 

Bod 2: Kontrola bodů z minulého jednání 

Bod uvedl předseda T. Polanský a podal krátkou zprávu o průběžném plnění úkolů komise. 

 

Komise informace vzala na vědomí. 

 

Bod 3: Vyhodnocení pracovní cesty 

Bod uvedl T. Polanský, následně proběhla diskuse o pracovní cestě do Slovinska. 

 

Pan K. Kratochvíle konstatoval, že organizačně je nám způsob Slovinska poněkud blíže než v 

Rakousku, následně ocenil zajímavou konferenci v Lublani a představení karty, kde se za poplatek 

mohou navštívit všechny historické pamětihodnosti. Celkově byla podle něj cesta velmi přínosná. 

 

Pan Ondřej Lee Stolička poukázal na významnou výhodu Slovinska a potenciál cestovního ruchu, 

konkrétně moře, hory, rafty. Konstatoval též hodně podnikajících cizinců na rozdíl od Rakouska. Cena 

lublaňské karty byla na hraně, otázka zda by se celá vyplatila vzhledem k času. Z dalších poznatků – 

mimo sezonu vše zavírá v deset hodin; mnohem větší zaměření na praxi, studijní obor. 

Co se týká cizinců – provozovatelů – z jejich zkušenosti ohromná regulace a kontroly u raftů. Existuje 

též společná spolupráce s Rakouskem do nějaké míry. 

 

T. Polanský potvrdil v rámci studijních oborů orientaci na praxi, postupně se to děje i u nás. Bylo by 

podle něj dobré též shromáždit dobré tipy na praxi.  

 



Komise informace vzala na vědomí, do příštího setkání komise členové doplní tipy a dobré 

praxe/doporučení/inspirace ze Slovinska. 

 

Bod 4: Informace k dotačnímu programu - hodnotitelská komise a Rada JčK 

T. Polanský podal zprávu o dotačním programu, dne 25.4. na Zastupitelstvu se bude schvalovat 

rozdělení financí. 

 

Komise bere informace na vědomí. 

 

Bod 5: Informace z JCCR 

Bod uvedl P. Soukup. Do léta nás čeká Travelcon 18.-19. 4., kam jsou letos pozváni bezprostřední 

sousedi z ciziny a budou zde prezentovat jejich silné koncepty, např. Rakousko – systém školství a 

cestovního ruchu, a tak podobně. Následně 4. května bude otevření části vltavské cyklistické cesty – 

jedná se o otvírák cyklistické sezony, propagace, očekávaná účast až 1000 lidí. Druhý týden v květnu 

pak bude tradiční výjezd do Polska. V červnu kraj spolupořádá olympiádu dětí a mládeže. 

 

T. Polanský okomentoval statistiky z cestovního ruchu: vrací se návštěvnost Krumlova a Hluboké (jak 

ZOO, tak zámku). Následně vyjádřil pochvalu pro Jihočeskou galerii a Jihočeské muzeum za dobré 

aktivity, které dokážou přitáhnout lidi. EHMK v tomto docela funguje, bude navazovat Jižní Svéráz – 

akce jednou za dva roky až do roku 2028, kdy by měl být vrchol – akce na venkově.  

 

Vrací se také zahraniční turisté – čísla budou prezentována na další komisi. JCCR se bude snažit o 

podporu letní sezony ucelenou kampaní. 

 

P. Soukup k číslům doplnil krátký komentář: zmizeli prakticky Číňané (cca 170 tis. lidí), bude se otvírat 

Taiwan, roste Polsko. Okolo Jindřichova Hradce větší nárůst hostů z Maďarska přes partnerské 

městské aktivity. Chystá se vzájemná propagace na léto spolu s Horním Rakouskem Jižního expresu 

ČB-Linz. 

 

Komise informace vzala na vědomí. 

 

Bod 6: Informace z RSK 

 

Bod uvedl T. Polanský. Pracovní skupina pro cestovní ruch je schválena. Proběhlo řádné zasedání 

RSK, kterého se účastnil zástupce MMR. Předseda T. Polanský vznesl dotaz k plánovanému 

programu NPPCR – provoz/marketing a investice, zda již ministerstvo zná podmínky a časový 

harmonogram. MMR si vyžádalo písemný dotaz a odpoví později. Plánované jednání pracovní skupiny 

pro cestovní ruch na podzim 2024. 

 

Bod 7: Informace Veletrhy Brno 

T. Polanský konstatoval, že veletrh cestovního ruchu v Brně končí, připojí se ke Karavaningu Brno 

jako sekce Travel&Adventure. Potvrzuje se také, že tyto plošné a velké akce jsou pomalu na ústupu, 

není tam přílišná efektivita. 

 

P. Soukup doplnil, že to není moc dělané pro ty lidi, tyto velké akce a vyjádřil přesvědčení, že systém 

doporučování je možná efektivnější. Dále konstatoval, že centrála se v tomto snaží držet krok s dobou 

a neplýtvat s penězi daňových poplatníků. 

 

Komise bere informace na vědomí. 

 



Bod 8: Různé 

Upozornění na velkou akci: Jižní svéráz – festival konaný 1x za 2 roky – netradiční divadlo 

v exteriérech – propojení na EHMK 2028. 

T. Polanský podal informaci o nejnavštěvovaných turistických místech v jižních Čechách. 

 

Další jednání se uskuteční 11.6. ve 13:00, bude offline. 

 

Konec jednání: 13:47 

 

Zapsal:  Jan Martínek 

 

Ověřil:      Mgr. Tomáš Polanský 


